
Besvarelse af spørgsmål nr. 384 (Alm. del), som Folketingets 
Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse den 18. marts 2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
MFU Simon Emil Ammitzbøll (UFG).

Spørgsmål 384:
"Hvor mange patienter oplever at være placeret på gangene, når de er indlagt på 
offentlige danske hospitaler?"

Svar:
Der findes ikke data for, hvor mange patienter der ligger på gangene på de offentli-
ge danske hospitaler.

Jeg kan dog oplyse, at belægningsprocenten på de offentlige danske sygehuse gen-
nem de seneste 10 år har været stort set konstant jf. nedenstående tabel. 

Belægningsprocenter ved offentlige sygehuse

1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007
Medicinsk blok 93 94 96 95 95 95 92 94 94 93 95
Kirurgisk blok 81 81 82 82 82 83 82 81 81 83 83
Psykiatrisk blok 98 98 97 98 98 96 95 96 93 95 94
Pædiatri 82 83 84 86 92 90 87 88 86 79 85
Hele landet 89 90 90 90 90 91 89 89 89 89 90

Kilde: Sundhedsstyrelsen

Tallene viser, at der i gennemsnit over hele år og for alle senge i de enkelte blokke 
(medicin, kirurgi m.fl.) ikke har været belægningsprocenter på over 100. Det bety-
der naturligvis ikke, at der ikke på den enkelte afdeling i bestemte perioder kan 
forekomme overbelægning med senge på gangene.
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